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У выніку разгляду справы
суддзя пастанавіла адмяніць
пастанову намесніка началь-
ніка ООПП Клімавіцкага РАУС
Васілеўскага аб спыненні ад-
міністрацыйнай справы ад-
носна малодшага ўчасткова-
га інспектара Панасенкі і на-
кіраваць матэрыялы на но-
вую падрыхтоўку справы да
разгляду.
У сваёй пастанове суддзя

адзначыла шматлікія пару-
шэнні пры вынясенні паста-
новы аб спыненні справы аб
адміністрацыйным правапа-
рушэнні ў адносінах малод-
шага ўчастковага інспектара
Панасенка В.С. у Клімавіцкім
РАУС.
Алена Марчанка кажа, што

яна будзе дабівацца таго, каб
участковага інспектара
міліцыі старшыну міліцыі Па-
насенка В.С. прыцягнулі да
адміністрацыйнай  адказ-
насці па артыкулу 9.2 КаАП
(паклёп). Спадарыня Мар-
чанка адзначае, што суд
Клімавіцкага раёна прыняў
узважанае рашэнне, адмяні-
ўшы вынесеную ў Клімавіцкім
РАУС пастанову і накіраваўшы
матэрыялы на новую падрых-
тоўку справы да разгляду.
Нагадаем, што раней Але-

на Марчанка ўжо прасіла
прыцягнуць да адміністра-
цыйнай адказнасці па арты-

СУД КЛІМАВІЦКАГА РАЁНА
АДМЯНІЎ ПАСТАНОВУ АБ СПЫНЕННІ
АДМІНІСТРАЦЫЙНАЙ СПРАВЫ
АДНОСНА ЎЧАСТКОВАГА ІНСПЕКТАРА
У другой палове сакавіка сайт spring96.org паведаміў

наступную інфармацыю: “Суддзя суда Клімавіцкага ра-
ёна Таццяна Іваненка 17 сакавіка разгледзела скаргу
жыхаркі вёскі Дамамерычы Клімавіцкага раёна Алены
Марчанкі аб адмене пастановы Клімавіцкага РАУС ад 28
студзеня аб спыненні справы аб адміністрацыйных пра-
вапарушэннях адносна малодшага ўчастковага інспек-
тара Клімавіцкага РАУС Панасенка Вадзіма Станісла-
вавіча за адсутнасцю ў дзеяннях апошняга прыкметаў
складу адміністрацыйнага правапарушэння.

кулу 9.2 КаАП (паклёп) участ-
ковага інспектара Клімавіцка-
га РАУС Панасенку В.С. На-
годай паслужыла тое, што на
паседжанні адміністрацый-
най камісіі Клімавіцкага раё-
на 8 студзеня 2014 года была
публічна агалошаная напіса-
ная ўчастковым характарыс-
тыка, якая ўтрымлівала, на
думку Алены Марчанка, заве-
дама ілжывыя і ганьбячыя яе
звесткі. У прыватнасці, у шэ-
рагу з іншым, у характарыс-
тыцы ўчастковы інспектар
напісаў, што Алена Марчанка
“схільная да ілжы і паклёпу”.
Сама Алена Марчанка вы-

казала нязгоду з гэтым
сцвярджэннем супрацоўніка
міліцыі і ў якасці доказу пры-
вяла той факт, што яна ні разу
не прыцялася да адміністра-
цыйнай, грамадзянскай ці
дысцыплінарнай адказнасці
за распаўсюд ілжывай альбо
паклёпніцкай інфармацыі.
Таксама спадарыня Мар-

чанка спасылалася на папя-
рэднюю характарыстыку таго
ж участковага Панасенкі, у
якой ён характэрызаваў яе як
спакойнага, ураўнаважанага
чалавека, які не ўчыняе скан-
далаў па месцы жыхарства,
характэрызуецца здавальня-
юча і да адміністрацыйнай
адказнасці не прыцягвалася.
У адказ на сваю заяву Але-

на Марчанка атрымала ўве-
дамленне з Клімавіцкага
РАУС № 180 за подпісам на-
месніка начальніка РАУС А. І.
Кавалёва, у якім ён паве-
даміў спадарыні Марчанка,
што па матэрыялах праверкі
вынесена пастанова аб спы-
ненні справы аб адміністра-
цыйным правапарушэнні ў
адносінах малодшага ўчаст-
ковага інспектара Панасен-
ка В.С. у сувязі з адсутнасцю
складу правапарушэння ў

дзеяннях апошняга.
Супрацьстаянне спада-

рыні Марчанкі з мясцовымі
ўладамі пачалося пасля
таго, як яна выступіла суп-
раць знішчэння сваіх свіней
у сувязі з небяспекай распаў-
сюджання афрыканскай
чумы свіней.
Алена Марчанка займаец-

ца свінагадоўляй, каб былі
грошы аплочваць лячэнне
сына, які з’яўляецца інвалі-
дам з дзяцінства”.
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НАЭКОНОМИЛИ?

Вспомним, как совсем не-
давно проходил Год береж-
ливости. Невозможно под-
считать , сколько  отчётов,
докладов и выступлений про-
звучало по этому поводу. Был
утверждён республиканский
план мероприятий по прове-
дению Года бережливости,
состоящий из 25 пунктов. В
каждом районе дополни-
тельно  разработали  свои
планы по  реализации в
жизнь принципов экономии
и бережливости. Ожидалось,
что всё это послужит эффек-
тивному и рациональному
использованию природных,
топливно-энергетических,
материальных и  трудовых
ресурсов.
Звучит, конечно, красиво,

но против фактов, как гово-
рится, не попрёшь. Вот све-
жий факт в тему. Не так дав-
но, 21 марта, информацион-
ное агентство
mogilevnews.by поведало, что
в минувшем году около 14%
тепла в ЖКХ Могилёвщины
терялось при его транспор-
тировке в сетях теплоснаб-
жения. То есть, такие солид-
ные потери тепловой энергии
происходили именно в Год
бережливости. А в некоторых
районах эти потери и вовсе
превышали четверть от объё-
ма вырабатываемой тепло-
вой энергии. Как вам такая
бережливость?!

ТРИ МЕСЯЦА
ГОСТЕПРИИМСТВА

Кстати, сейчас мы говорим
про прошлый завершивший-
ся год, а ведь если задумать-
ся, то наступивший 2014-й
уже успел благополучно пе-
релистать на календаре це-

Данила МЕСТИЧ

ГОСТЕПРИИМСТВО
НА ЦЕЛЫЙ ГОД

Год предприимчивости, год книги, год бережливости…
Так уж повелось, что каждый очередной год в Беларуси
получает своё фирменное наименование. И что с того,
что предприимчивость у нас до сих пор не котируется,
покупать книги и читать их больше мы так и не стали,
а про бережливость нашего расточительного государ-
ства впору анекдоты сочинять. Поэтому мало верит-
ся, что 2014 год, объявленный Годом гостеприимства,
станет исключением из правил. Ведь не зря меткое на-
родное присловье высказалось и на этот случай —
гость гостю рознь, а иного хоть брось!

лых три месяца. Незаметно
пролетел первый квартал
нынешнего Года гостеприим-
ства, а о его результатах и
достижениях на удивление
почти ничего не слышно.
В поисках хоть  каких-то

сведений мы зашли на сай-
ты районных исполнитель-
ных комитетов Кричевского,
Климовичского и Чериковско-
го районов. Было интересно
узнать, чем могут обрадовать
местные органы власти по-
тенциальных гостей, захотев-
ших посетить наш регион в
такой знаменательный год.
Разделы про объявленный в
Беларуси Год гостеприим-
ства имеются на всех сайтах,
но их наполнение соответ-
ствующей информацией ос-
тавляет желать лучшего.
Так, на сайте Кричевского

райисполкома сообщается,
что в связи с объявленным
Годом гостеприимства Алек-
сандр Лукашенко подписал
соответствующий Указ. Тут же
прилагается текст самого
Указа, а также перечисляют-
ся туристические и экскурси-
онные маршруты в районе,
имеющиеся на Кричевщине
агроэкоусадьбы. В принципе,
информации не так и много,
но по сравнению с Чериковс-
ким районом данный раздел
выглядит просто шикарно.
На сайте Чериковского

райисполкома про Год гос-
теприимства рассказали на-
столько скупо, что, похоже,
там руководствуются посло-
вицей: гость не пришёл, Бог
убытка избавил. Из описания
можно узнать, что «Чериков-
щина — это самобытный жи-
вописный край, с богатым
историческим и культурным
наследием», где имеются

«богатые дичью, грибами,
ягодами леса, реки, полные
рыбы». Кратенько называют-
ся отдельные достопримеча-
тельности, а за более под-
робными сведениями инте-
ресующихся отсылают в раз-
дел «Туризм». Специфичес-
кая сущность чериковского
гостеприимства выразилась
в следующих словах: «Жите-
ли Беларуси начинают пони-
мать, что в своей стране — в
деревенском домике, на бе-
регу речки или озера — от-
дохнуть от работы можно не
хуже, и при этом гораздо де-
шевле, чем в Турции или Егип-
те».
Климовичский райиспол-

ком не стал обременять себя
описанием деревенских до-
миков , а сделал  прямую
ссылку на сайт климовичс-
кой районной газеты, где со-
браны материалы по теме
гостеприимства. В настоя-
щее время здесь находятся
несколько статей, опублико-
ванных в районке в январе-
феврале текущего года. На-
пример, читатели газеты и

посетители сайта могут уз-
нать о том, что ценители на-
родных традиций приезжа-
ли в Климовичи колядовать.
В свою очередь, группа кли-
мовчан посетила в январс-
кие дни резиденцию Деда
Мороза, а ветераны  УКП
«Коммунальник» побывали
на представлении цирка
«Триумф» в Гомеле. В фев-
рале, судя по  всему, про-
изошло всего одно подобное
событие, когда в Климовичах
принимали пловцов из Кри-
чева. Как видим, Год гостеп-
риимства по-климовичски
тоже не изобилует какими-
либо особенными меропри-
ятиями. Если и будет что-ни-
будь интересное, так только
во время фестиваля «Золо-
тая пчёлка».

2014 год, как бы его не на-
зывали, пролетит быстро и
незаметно. И когда впереди
замаячит следующий  (по
слухам, его хотят объявить
Годом молодёжи), мы  не-
пременно вспомним, что го-
стям радуются дважды  —
встречая и провожая.
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«Следствием установлено,
что работники предприятия
на протяжении двух лет, в пе-
риод с 2010 по 2012 год, сис-
тематически получали взят-
ки от представителей раз-
личных субъектов хозяйство-
вания за решение вопросов,
связанных со своевремен-
ным расчётом за поставлен-
ную заводу продукцию и ока-
зание услуг», — передала в
связи с этим пресс-служба
Следственного  комитета.
Общая сумма взяток состави-
ла более 200 миллионов руб-
лей.
Действия главного бухгал-

тера квалифицированы по
ч.3 ст.430 (получение взятки),
ч.2 ст.295 (незаконные дей-
ствия в отношении боеприпа-
сов) УК, а инженера-метро-
лога — по ч.4 ст.16 и ч.3 ст.430
(организация получения
взятки), ч.2 ст.431 (дача взят-
ки) УК РБ. «У одного из обви-
няемых были изъяты боеп-
рипасы (150 малокалибер-
ных патронов), которые хра-
нились незаконно. Материа-
лы по данному факту были
приобщены  к уголовному

Тимур НЕЗВАНОВ

МАТЕРИАЛЫ
НА ДОЛЖНОСТНЫХ ЛИЦ ЛВЗ ПЕРЕДАНЫ

В ГЕНПРОКУРАТУРУ
Официальный представитель Следственного коми-

тета РБ Юлия Гончарова сообщила TUT.BY, что рассле-
дование уголовного дела в отношении главного бухгал-
тера и инженера-метролога Климовичского ликеро-во-
дочного завода завершено. В настоящее время матери-
алы дела переданы в Генеральную прокуратуру для при-
нятия решения о направлении в суд.

делу», — прокомментирова-
ли в СК.
Главный бухгалтер и инже-

нер-метролог находятся под
стражей. В ходе следствен-
ных мероприятий был нало-
жен арест на имущество об-
виняемых, в том числе на
денежные средства, кот-
тедж и четыре автомобиля.

КАК ЭТО БЫЛО:
В декабре 2012 года След-

ственный комитет возбудил
уголовное дело в отношении
главного  бухгалтера РУП
«Климовичский ликеро-во-
дочный завод». Женщина
подозревалась в том, что по-
лучила от директора частной
транспортной  компании
взяток на несколько милли-
онов  рублей . Собранные
следствием материалы дали
основание возбудить уголов-
ное дело и в отношении ве-
дущего инженера по метро-
логии. А в марте 2013 года
официальный представи-
тель Следственного комите-
та Беларуси Юлия Гончаро-
ва заявила для агентства
БелаПАН следующее: «На

сегодняшний день следстви-
ем установлена общая сум-
ма взяток не менее 170 млн.
рублей. В ходе следствия в

связи с установлением иных
эпизодов преступной дея-
тельности эта сумма будет
корректироваться».

ТРАКТОРА НА ШТРАФСТОЯНКЕ
Если в течение года водителя повторно задерживают за вождение в пьяном виде, то транспортное сред-

ство подлежит конфискации. В новостях телерадиокомпании «Могилёв» показали, что конфисковать мо-
гут не только легковой автомобиль. Сейчас на штрафстоянке в областной ГАИ находятся два трактора и
погрузчик сельхозпредприятий Дрибинского, Климовичского и Шкловского районов. Вернуть технику не так-
то просто. Трактористу одного из СПК Дрибинского района, севшему нетрезвым за руль, а также допустив-
шему его к работе инженеру, необходимо теперь возмещать хозяйству стоимость конфискованного трак-
тора. В новостях названа сумма в 109 миллионов рублей.

НЕ РУБИТЕ, МУЖИКИ
По информации Госинспекции охраны животного и растительного мира на территории Климовичского лес-

ничества была выявлена незаконная рубка деревьев. Госинспекторы определили, что рубке подверглась ред-
кая для этих мест карельская берёза. Нарушителей нашли, но они попытались скрыться, едва не сбив авто-
мобилем госинспектора. В результате оперативных мероприятий машина была обнаружена в городе Климо-
вичи, а её владелец установлен. Сообщается, что незаконная порубка деревьев повлекла причинение ущерба
в особо крупном размере — 2946 базовых величин (более 380 млн. руб.).

НОВОСТИ РЕГИОНА
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Cтатыстыка: два з трох злачынстваў з
наркотыкамі звязаныя менавіта са
спайсам. «З краіны-транзіцёра мы пе-
ратвараемся ў краіну-спажыўца», —
пракаментаваў міністр унутраных спраў
Ігар Шуневіч.
І вось новая трагедыя, зноў у Мінску.

24-гадовы хлопец памёр ад перадазі-
роўкі. Адпачывала кампанія. Адзін з
прыяцеляў-праграмістаў прапанаваў
купіць «марак» і расслабіцца. Замовілі
праз інтэрнэт. А калі «закінуліся», зава-
датару стала кепска: у неадэкватным
стане ён выскачыў на двор. Пакуль бе-
галі за ім і выклікалі «хуткую», у кватэры
ад перадозу сканаў другі хлопец. Праг-
раміста ж даставілі ў псіхбальніцу ў
Навінкі.
Паводле афіцыйных звестак, ад нова-

га псіхатропу памерлі шэсць чалавек.
Чаго не ведаюць людзі, якія паддаюцца
на падманлівую рэкламу пра нібыта ле-
гальныя і бяспечныя наркотыкі?

ХУТКА ПРЫВЫКАЕШ

Спайсы — гэта сінтэтычныя сумесі для
палення. З выгляду — тая ж табака (тра-
ва), на якую нанесена псіхаактыўнае
хімічнае рэчыва. Яно можа быць у дзя-
сяткі разоў мацнейшым за каноплі аль-
бо гераін. «Марка» — гэта кавалачак
паперы, змочаны ў наркотыку. Калі спай-
сы кураць, то «маркі» кладуць пад язык.
Што іх яднае — рэчыва, якое ў іх можа

выкарыстоўвацца. Апошнім часам рас-
паўсюджваецца MDPV (МетыленДыокс-
іПіравалерон).
Самае бяскрыўднае, што адбываец-

ца са спажыўцамі спайсаў і «марак», —
«пакаўбасіла» і адпусціла. Але для ка-
госьці нават першы раз заканчваецца
трагічна. І калі ўдаецца пазбегнуць
смерці, то гэта не азначае, што вы буд-
зеце нармальна жыць далей.

«Слова «спайсы» мы ведалі раней,
але хворых не бачылі. За мінулы год у
аддзяленні было прыкладна каля 35
пацыентаў з чыстымі спайсамі — без
іншых залежнасцяў. З іх 5—7 чалавек —
16- і 17-гадовыя. Але два гады таму са
спайсамі ў нас увогуле нікога не было!
— расказвае загадчык наркалагічнага
аддзялення РНПЦ псіхічнага здароўя
Уладзімір Іваноў.

— Гэта страшны наркотык, бо хутка
выклікае залежнасць — яна выпрацо-
ўваецца прыкладна так, як і пры гераі-
не. За месяц эпізадычнага ўжывання
можна атрымаць залежнасць на фізія-
лагічным узроўні. У мяне было некалькі
пацыентаў сярод бізнэсоўцаў сярэдняй
рукі, якія «пракурвалі» цэлыя фірмы,
кідалі сем’і. Узнікаюць цяжкія псіхозы,

Сяргей МАКАРЭВІЧ, «Наша Ніва»

«З КРАІНЫ-ТРАНЗІЦЁРА
МЫ ПЕРАТВАРАЕМСЯ Ў КРАІНУ-СПАЖЫЎЦА»
Яшчэ два-тры гады таму мала хто ведаў гэтыя спайсы. Гэтыя сумесі для палення свабодна прадаваліся. А

сёння маем — тры смерці за тыдзень. І яшчэ дзясяткі знявечаных лёсаў, пра што родныя не гавораць публічна.

якія дрэнна лечацца».

ЗАЛЕЖНАСЦЬ НА ЎСЁ ЖЫЦЦЁ

Спажыўцы спайсаў і «марак» памы-
ляюцца, калі думаюць, што лёгка могуць
адмовіцца ад наркотыкаў. Яны пера-
цэньваюць  сваю сілу волі. «Любая
хімічная і нават нехімічная (гульнявая
ці камп’ютарная) залежнасць з біялагі-
чнага пункту гледжання з’яўляецца не-
вылечным станам.
Мозг памятае задавальненне, якое

атрымліваў ад ужывання рэчыва. Таму ў
чалавека перыядычна ўзнікае больш-
менш моцнае жаданне паўтарыць тыя
адчуванні. І з гэтым нельга нічога
зрабіць. Але калі чалавек хоча жыць па-
іншаму, змяніць жыццё да лепшага,
можа гэта зрабіць шляхам перавучван-
ня і набыцця нейкіх новых форм павод-
зінаў, а таксама прытрымлівання так
званай тэхнікі бяспекі», — адзначае
Уладзімір Іваноў.

Але дапамагчы такім людзям можна,
калі ў іх няма выяўленага парушэння
псіхікі. Бо сумесі для палення прывод-
зяць да прыдуркаватасці: у людзей узн-
ікае абыякавасць да жыцця, знікаюць
сяброўскія сувязі, страчваюцца працоў-
ныя навыкі. І для такіх людзей адзіны
выхад — стварэнне спецыяльных пры-
тулкаў, дзе яны маглі б пажыццёва зна-
ходзіцца.

ЯК ЗАЎВАЖЫЦЬ?

Спажыўцы спайсаў — як правіла, мо-
ладзь. Пачасціліся выпадкі, калі на іх
падсаджваюцца і дзеці. Ці могуць бацькі
вызначыць па паводзінах, што іх любі-
мыя і найлепшыя ўжываюць наркотыкі?

«Мяняюцца паводзіны. Дзеці пачына-
юць адасабляцца, пазбягаюць бацькоў.
Знікае інтарэс да вучобы і хобі. Ад дзя-
цей можа сыходзіць дзіўны пах. Пачы-
наюцца праблемы з памяццю, з уважл-
івасцю, з’яўляецца раздражнёнасць,
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парушэнне сну, зніжаецца апетыт. І
ўзнікае патрэба ў грошах, вядома ж.
«Полка» спайсу (на іх жаргоне — паўг-
рама) каштуе 100-120 тысяч рублёў», —
заўважае Уладзімір Іваноў. І калі гэта ўсё-
ткі здарылася, трэба звяртацца да спе-
цыялістаў.

НЕ ДАЦЬ ЗАБІЦЦА

Як паказвае практыка, спайсы і
«маркі» ўжываюць у кампаніях. Але калі
аднаму з прыяцеляў ці прыяцелек «зры-
вае дах», іншыя губляюцца і не ведаюць,
што рабіць. Ад эйфарыі, якая можа змя-
няцца паранояй, пад наркатой людзі
робяць самыя неадэкватныя ўчынкі:

брэшуць, поўзаюць, скачуць, крычаць,
залазяць на дах…
І самае страшнае, што яны нявечаць,

а то і забіваюць самі сябе. У такіх вы-
падках трэба проста трымаць, а то і звяз-
ваць іх.

«Літаральна ўчора я размаўляў з ча-
лавекам, які быў на мяжы перадазіроўкі
— ён думаў, што ўжо памірае. Як ён рас-
казваў, у яго было такое адчуванне, што
кудысьці правальваецца, мозг адклю-
чаецца, з’яўляецца думка, што ён памі-
рае ў кайфе», — расказавае в.а. загад-
чыка наркалагічнага аддзялення Гарад-
скога клінічнага наркадыспансера
Мінска Андрэй Абрамовіч. Перадазіроў-
ка — крок да смерці. Калі своечасова

не аказаць  дапамогу, чалавек можа
ўпасці ў кому. Знешне перадоз праяўля-
ецца ў тузаніне рук, ног, на твары з’яўля-
юцца грымасы — «заўважна, што чала-
веку кепска». І выхад толькі адзін — як
хутчэй выклікаць медыкаў.
А тыя, каму пасля перадозу пашчасц-

іла выйсці з комы, не ў стане самі адмо-
віцца ад наркотыкаў.

«Пасля комы праводзіцца дэтаксіка-
цыя, і пасля з ім працуюць на пераа-
дольванне наймацнейшай псіхалагіч-
най залежнасці. Зняць ломку і адмену
— гэта адно, а далейшае лячэнне — гэта
ўжо справа псіхолага і псіхатэрапеўта»,
— кажа Андрэй Абрамовіч.

ДЗЯРЖАВА САМА НЕ ДАСЦЬ РАДЫ

«Многія пацыенты маюць патрэбу ў
пераходным перыядзе — ад стацыяна-
ра да нармальнага жыцця. Ім патрэбна
групавая падтрымка.
З майго пункту гледжання, трэба ства-

раць бясплатныя групы самаўзаемада-
памогі для спажыўцоў наркотыкаў. Гэта
важная праца, якая не выконваецца і
не падтрымліваецца дзяржавай. Фак-
тычна адзінае грамадскае аб’яднанне,
якое актыўна і шмат гадоў бясплатна
дапамагае наркаманам, курыльшчы-
кам — «Абуджэнне», — знаходзіцца на
мяжы знікнення.
Ва ўмовах, калі нас накрывае чарго-

вы вал наркатызацыі, павінны быць
падключаныя ўсе такія грамадскія аб’-
яднанні. Дзяржава сама не дасць рады,
патрэбны ўдзел насельніцтва ў прафі-
лактычных і рэабілітацыйных прагра-
мах. А ў нас урад да сёння не прыняў
нават палажэнне аб рэабілітацыйным
цэнтры для наркалагічных хворых», —
адзначыў Уладзімір Іваноў.

Праблема спайсаў, парашкоў і "марак"
працягвае наносіць шалёныя страты ў
беларускім грамадстве — людзі гінуць
практычна штодня.
Загадчык аддзялення Рэспубліканс-

Сяргей Абламейка адзначыў, што гэ-
тая бяда прыйшла не толькі ў краіну, але
і ва універсітэт.

«Наркотыкі становяцца новымі, сінтэ-

ЛЕКАР З “НАВІНАК” ПРА СПАЙС:
“ДА НАС РЭГУЛЯРНА ТРАПЛЯЮЦЬ БІЗНЕСМЕНЫ”
Еўрарадыё паведаміла, што загад-

чык аддзялення РНПЦ псіхічнага зда-
роўя Уладзімір Іваноў назваў распаў-
сюд сінтэтычных псіхатропаў у Бе-
ларусі “добра спланаванай акцыяй”.

кага навукова-практычнага цэнтра
псіхічнага здароўя Уладзімір Іваноў пад-
час ток-шоў “Форум” на тэлеканале "Бе-
ларусь-1" распавёў пра пацыентаў, якія
да іх трапляюць. Часам гэта бываюць
далёка не маргіналы і адмарозкі.

“Такіх робіцца ўсё больш, калі размо-
ва ідзе пра сінтэтычныя псіхатропы. У
асноўным гэта моладзь, але дастатко-
ва рэгулярна трапляюць і бізнесмены,

якія “пракурваюць” свае фірмы. Іх узрост
прыкладна 30 год, — акрэслівае сітуа-
цыю Уладзімір Іваноў. — Распаўсюдж-
ванне спайсаў у нашай краіне — чыстая
бізнес-аперацыя. Нехта хацеў зрабіць
грошы, пачаў завозіць тавар і фарма-
ваць попыт, якога раней не было. Гэта
было прадстаўлена і разрэкламавана.
Гэта добра спланаваная акцыя ўмелых
дзялкоў”.

«У НАШУЮ КРАІНУ І ВА ЎНІВЕРСІТЭТ ПРЫЙШЛА БЯДА,
ІМЯ ЯКОЙ — НАРКОТЫКІ»
Рэктар Беларускага дзяржунівер-

сітэта Сяргей Абламейка зрабіў відэ-
азварот да калегаў і студэнтаў,
прысвечаны праблеме сінтэтычных
наркотыкаў. Пра сутнасць зварота
праінфармаваў сайт nn.by.

тычнымі і вельмі небяспечнымі для ўсіх
нас. Нядаўна мы згубілі студэнтку, якая
была майстрам спорту, выдатніцай,
якая не змагла засцерагчыся ад гэтай
бяды. Гэта агромністая бяда, супраць
якой мы разам павінны паўстаць», —
кажа рэктар.
Ён паведаміў, што ў інтэрнэце запуш-

чаны праект «Перахоп». Кожны можа
ананімна паведаміць пра ўсе выпадкі

ўжывання або распаўсюду наркотыкаў,
якія давялося пабачыць. Таксама спе-
цыяльная група створаная Белдзяржу-
ніверсітэтам «Укантакце». У Твітары
можна дзяліцца інфармацыяй пад хэш-
тэгам «#перехват».

«Калі вы бачылі калег, якія ўжываюць
наркотыкі, не замоўчвайце, давайце
знаць», — заклікае спадар Абламей-
ка.
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«По традиции, средства, которые сэкономлены из бюджета, выделенного на
проведение выборов, разрешается пустить на премирование членов избиратель-
ной комиссии, — рассказала председатель ЦИК Беларуси Лидия Ермошина. — В
этом году таких средств сэкономлено, несмотря на то, что их не хватало, аж 22
миллиарда! Правда, из них 5 миллиардов будут возвращены в бюджет. Это —
зарплата членов председателей комиссий первичного уровня, которые заработ-
ную плату не получили, а получили только оплату в день выборов».
Премированы будут председатели, заместителей председателей, секретари и

члены областных, городских комиссий и т. д. — вплоть до участковых, дежуривших
на избирательных участках. Кроме того, премии будут выданы и работникам фи-
нансовых органов, которые «обеспечили бухгалтерское обслуживание избира-
тельных комиссий».
Всего на подготовку и проведение местных выборов было выделено 100 млрд

рублей.

«В настоящее время расходы бюджета на содержание одного ребёнка в учреж-
дении дошкольного образования составляют в среднем 1,5 миллиона рублей в
месяц, в то время как родители оплачивают всего около 20% от общих расходов.
После принятия постановления родители будут оплачивать в полном объёме толь-
ко стоимость набора продуктов питания, то есть плата родителей увеличится в
среднем на 150 тысяч», — говорится в сообщении.
Плата за питание не будет взиматься с родителей детей-инвалидов, детей, стра-

дающих онкологическими заболеваниями, больных туберкулезом, инфицирован-
ных вирусом иммунодефицита человека, а также с членов семей военнослужа-
щих, погибших (умерших) при исполнении воинского или служебного долга. Плата
для семей, имеющих трёх и более детей в возрасте до 18 лет, а также семей,
проживающих на территории радиоактивного загрязнения, по-прежнему будет
составлять 50 процентов.
При этом введены новые льготы по оплате за питание для отдельных категорий

семей. На 30 процентов снижена плата за питание для  семей, у которых двое
детей посещают дошкольное учреждение, на 50 процентов — для  опекунов, при-
емных родителей, родителей-воспитателей детских домов семейного типа, детс-
ких деревень (городков).

По  его  словам, сейчас
Минсельхозпрод совместно
с Минтруда и профсоюзами
АПК подписал тарифное со-
глашение. «В частности оно
предусматривает повыше-

РУКОВОДИТЕЛИ СЕЛЬХОЗПРЕДПРИЯТИЙ
СМОГУТ ПОЛУЧАТЬ ВОЗНАГРАЖДЕНИЕ
ДО 180 МИЛЛИОНОВ РУБЛЕЙ
Как сообщает БелаПАН, на пресс-конференции 21 марта министр сельского хо-

зяйства и продовольствия Леонид Заяц отметил, что сегодня АПК по уровню зара-
ботной платы отстаёт от других отраслей. «Это накладывает определённый
отпечаток на закрепление кадров на селе», — сказал министр.

ние ставки тарифного разря-
да для руководителей пред-
приятий в два раза и опре-
делён тарифный коэффици-
ент в зависимости от выруч-
ки на одного работника. Это

даёт возможность иметь ок-
лад до 15 млн. рублей».
Также предусматривается

премирование руководите-
ля за выполнение показате-
лей — ежемесячно в разме-

ре одного оклада, по уходу в
отпуск — два месячных окла-
да, после выполнения своих
обязательств по экономи-
ческому развитию получать
премию из прибыли, остаю-
щейся в распоряжении — до
12 должностных окладов .
«Это порядка 180 млн. руб-
лей при окладе 15 млн.», —
заявил Леонид Заяц.

РОДИТЕЛИ
БУДУТ ПОЛНОСТЬЮ ОПЛАЧИВАТЬ
ПИТАНИЕ В ДЕТСАДАХ
Данная мера предусмотрена постановлением Совмина №266 от 27 мар-

та, сообщает пресс-служба правительства Беларуси.

Екатерина СИНЮК, TUT.BY

МИЛЛИАРДЫ НА ПРЕМИРОВАНИЕ
ЧЛЕНОВ ИЗБИРАТЕЛЬНЫХ КОМИССИЙ

17 миллиардов рублей будет выделено из госбюджета на премирование
членов избирательных комиссий. Речь идет о недавних выборах в мест-
ные Советы депутатов. Об этом сообщила председатель ЦИК Лидия Ер-
мошина. По ее словам, президент Александр Лукашенко уже дал своё со-
гласие на премирование.

Получается, что каждый житель стра-
ны теперь должен на 1 января 2014
года 4.132,3 доллара США. На начало
прошлого года эта сумма была 3.568,2
доллара.
На обслуживание валового внешнего

долга Беларуси в  январе—декабре
2013 года направлено 6 млрд. 222,9
млн. долларов, что составило 9,3% ВВП.
В том числе платежи по основному дол-
гу составили 5 млрд. 319,9 млн. долла-
ров, платежи по процентам — 1 млрд.
303 млн. долларов.
Валовой внешний долг включает в

себя долг органов государственного уп-
равления, органов денежно-кредитно-
го регулирования, банков и других сек-
торов экономики.

ВАЛОВОЙ
ВНЕШНИЙ ДОЛГ
БЕЛАРУСИ
ВЫРОС
ДО 39 МЛРД. ДОЛЛАРОВ
Валовой внешний долг Беларуси за

2013 год вырос на 5 млрд. 358,3 млн.
долларов (на 15,8%) и на 1 января это-
го года составил 39 млрд. 124,3 млн.
долларов США.
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АЛІГАРХІЯ ЦІ ВЕРТЫКАЛЬ?

Інстытут палітычных даследаванняў
“Палітычная сфера” — даследчая і экс-
пертная ўстанова (Літва-Беларусь). Ён
займаецца сістэмным вывучэннем пал-
ітыкі і грамадства Беларусі і Цэнтраль-
на-Усходняй Еўропы . Асноўныя на-
прамкі дзейнасці: навуковыя даследа-
ванні і экспертная дзейнасць.
У сакавіку бягучага года Інстытут рас-

паўсюдзіў чарговы аналіз палітычнага
жыцця нашай краіны “Алігархія ці вер-
тыкаль? Рэгіянальныя эліты ў Беларусі:
эвалюцыя ў 1999-2014 гадах на прык-
ладзе абласных Саветаў”. У прадмове
паведамляецца: “23 сакавіка 2014 года
ў Беларусі адбудуцца чарговыя выбары
ў мясцовыя Саветы дэпутатаў. Цягам
апошняга дваццацігоддзя яны прайшлі
эвалюцыю ад органаў, куды дэпутаты
абіраліся на канкурэнтных выбарах, да
закрытых устойлівых структураў, якія
маюць свае нефармальныя правілы.
Аналіз іх складу дазваляе адсочваць
важныя палітычныя тэндэнцыі на рэгія-
нальным узроўні”.
Эксперты Андрэй Казакевіч і Вадзім

Смок зрабілі наступныя высновы. Па-
першае, да абласных Саветаў не варта
ставіцца як да выключна дэкаратыўных
структур прынамсі з-за іх складу: павод-
ле пасадаў, у абласных Саветах даміну-
юць важныя на рэгіянальным узроўні
людзі. Па-другое, склад Саветаў мае
алігархічны характар: практычна поўнас-
цю дамінуюць кіраўнікі прадпрыемстваў
ці арганізацыяў (75-90%), намеснікі
кіраўнікоў ці кіраўнікі структурных пад-
раздзяленняў складаюць 8-18%, а “звы-
чайныя” супрацоўнікі, як правіла, прад-
стаўленыя толькі 1-2 асобамі на Савет.
Пры абсалютным дамінаванні дзяр-

жаўнага сектару (75-90%), назіраецца

Ясь ГАСПАДАР

БЕЛАРУСКАЕ ГРАМАДСТВА
ПАДЗЯЛІЛАСЯ

НА БЕДНЫХ І БАГАТЫХ
Аб гэтым сведчаць даходы кандыдатаў у дэпутаты

на выбарах у мясцовыя Саветы

Вядома, што дэпутатамі ў нас
звычайна становяцца кіраўнікі розна-
га ўзроўню. Канешне, балатуюцца ў
дэпутаты і іншыя людзі, сярод кан-
дыдатаў можна пабачыць каго заў-
годна. Але пасля выбараў у мясцо-
вых Саветах і парламенце аказваюц-
ца ў асноўным прадстаўнікі кіруючай
вертыкалі, начальнікі арганізацый,
устаноў і прадпрыемстваў. Неза-
лежны Інстытут палітычных дас-
ледаванняў навукова пацвердзіў гэ-
тае меркаванне.

паступовы рост прадстаўніцтва прыват-
нага бізнесу (каля 5%), што можа свед-
чыць пра зрухі ў размеркаванні ўлады
на рэгіянальным ўзроўні.

У НАС СВАЕ АЛІГАРХІ

Зробленыя навукоўцамі высновы ў
яшчэ большай меры знаходзяць сваё
пацвярджэнне, калі звярнуць увагу на
раённыя Саветы дэпутатаў. Напрыклад,
у Клімавіцкім раёне на гэтых выбарах у
кожнай выбарчай акрузе зарэгістрава-
на па два і нават па тры кандыдата ў
дэпутаты Клімавіцкага раённага Саве-
та депутатаў. Здаецца, што гэта сапраў-
дны росквіт дэмакратыі, а выбаршчы-
кам прапануюць выбраць адну з кан-
дыдатур.
Але вывучэнне спіса паказвае, што ў

пераважнай большасці акругаў адзін з
кандыдатаў з’яўляецца вядомым у раё-
не кіраўніком, а другі — гэта чалавек без
уплывовай кіруючай пасады. Здаецца,
такім немудрагелістым спосабам
клімавіцкім грамадзянам вырашылі да-
памагчы зрабіць правільны выбар. Няў-
жо дзеля таго, каб выбаршчыкі не па-
мыліліся і не заблыталіся, трэба выка-
рыстоўваць такія прымітыўныя хітрыкі?
Самае цікавае, што “росквіт дэмакра-

тыі” даў магчымасць параўнаць пры-
быткі начальнікаў і чыноўнікаў з зароб-
камі ўсіх астатніх жыхароў раёна. Наўрад
ці хто сумняваўся, што кіраўнікі атрымл-
іваюць не такія грошы, як іх падначале-
ныя. Удзел і тых і другіх у выбарах пака-
заў істотную розніцу ў даходах. Вось ды-
рэктар ААТ “ПМК-88 Водбуд” Міхаіл Су-
хараў з гадавым даходам у 178 млн. руб.
А вось інжынер таго ж самага ААТ “ПМК-
88 Водбуд” Эма Варабей, даходы якой
склалі 23 млн. руб. Альбо галоўны ўрач
УАЗ “Клімавіцкая цэнтральная раённая
бальніца” Людміла Захарэнка. У яе мы
бачым 102 млн. руб. А ў Святланы Бер-
тавай, старшай медыцынскай сястры
паліклінікі УАЗ “Клімавіцкая цэнтраль-
ная раённая бальніца” — 39 млн. руб.
Крыху болей зарабляе Арцём Свірыд-
зенка, што працуе загадчыкам лабара-
торыі кармавога севазварота ў
Клімавіцкім аграрным каледжы — 48
млн. руб. Затое ў дырэктара каледжа Ва-
лянціны Васільевай — 120 млн., у яе
намесніка Пятра Гамолкі — 111 млн.
Дарэчы, Пётр Гамолка адначасова

кіруе камуністамі Клімаўшчыны, узна-

чальвае арганізацыю КПБ. Чаму б мяс-
цовым камуністам не пазмагацца за
падвышэнне даходаў простых грамад-
зян, якія выклікаюць адзін суцэльны
жах. Вось толькі некалькі прыкладаў.
Кіраўнік фізічнага выхавання ДУА “Яслі-
сад № 4 “Рамонак” — 19 млн., брыгадзір
малочна-таварнай фермы ў Малышкав-
ічах — 35 млн., бібліятэкар Звянчацкай
сельскай бібліятэкі — 28 млн., жывёла-
вод ААТ “Мілаславіцкі” — 32 млн., апе-
ратар машыннага даення ААТ “Племза-
вод “Ціманава” — 20 млн.
На іх фоне раённае кіраўніцтва выг-

лядае сапраўднымі алігархамі. Кацяры-
на Музычэнка, намеснік старшыні Кліма-
віцкага райвыканкама — 133 млн. руб.,
Наталля Асмалоўская, упраўляючы
справамі Клімавіцкага райвыканкама —
109 млн. руб., Мікалай Далгун, старшы-
ня Клімавіцкага раённага Савета дэпу-
татаў — 155 млн. руб.
І гэта ў сацыяльна арыентаванай дзяр-

жаве? Усё больш зразумела, што пры-
гожыя міфы пра сацыяльную і грамадс-
кую роўнасць у Беларусі ўжо не адпавя-
даюць рэчаіснасці. Выбары ў мясцовыя
Саветы яшчэ раз прадэманстравалі і
пацвердзілі гэтую відавочную ісціну.
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Надрукавана на ўласным абсталяванні. Наклад 299 асобнікаў
Распаўсюджваецца бясплатна

ІНТЭРНЭТ-БІБЛІЯТЭКА KAMUNIKAT.ORG:
БОЛЬШ ЗА 13 000 БЕЛАРУСКІХ ВЫДАННЯЎ
Праект “Беларуская інтэрнэт-бібліятэка Kamunikat.org”, які

рэалізуе Беларускае гістарычнае таварыства, існуе з 2000
году і арыентаваны на збор незалежных беларускіх выдан-
няў. На сайце www.kamunikat.org можна знайсці кнігі, газеты,
аўдыё і відэа. Усяго размешчана больш за 13 000 розных
выданняў. А ў раздзеле “Перыёдыка” знаходзяцца ўсе нума-
ры “Клімавіцкай Інфа-Панарамы” за 2012 і 2013 год.

С первого апреля в нашей стране появится бесплат-
ная горячая линия, на которую могут обратиться с
вопросами родители тяжело больных детей.

Набрав на телефоне 8–017–5052747, желающий может
дозвониться на линию за необходимой помощью. Там ему
расскажут, как действовать в той или иной ситуации, а также
проконсультируют грамотные специалисты. Советы родите-
лям будут давать детский врач, психолог и социальный ра-
ботник. Кроме этого, обо всех тонкостях ухода за больным
ребёнком расскажет медсестра.
Линия будет открыта с понедельника по пятницу с пяти до

восьми вечера. У специалистов будет свой график. В поне-
дельник на звонки от родителей ответит психолог, во вторник
о социальной поддержке расскажет соцработник.
Позвонив в четверг, родители могут услышать рекоменда-

ции от врача-педиатра. В среду и пятницу на телефонные
звонки будет отвечать медицинская сестра. В феврале этого
года Белорусский детский хоспис запустил новую услугу, кото-
рая заключается в телефонном консультировании. В будние
дни с 17:00 до 20:00 главная медсестра хосписа Надежда
Третьяк отвечает на телефонные звонки по номеру 8 –029–
32935 92 и 8 – 029–2774878 и на вопросы, которые касаются
помощи детям.

— Эта идея не новая, многие оказывают подобные услуги.
Мы открываем горячую линию при поддержке Европейского
союза, — рассказала порталу Femina.by менеджер проекта
Тамара Решко. — В рамках этого проекта планируем оказы-
вать нуждающимся всестороннюю помощь, так как в хосписе
работает мультипрофессиональная команда. Днем желаю-
щие могут позвонить за помощью в хоспис, а вот для вечер-
него времени такой возможности пока нет. Поэтому было
решено открыть горячую линию. В дальнейшем мы планиру-
ем для оказания такой услуги отдать офисный телефон.
Тамара Ивановна Решко рассказала, что подобные услуги

оказывают также в Гродно по телефону 8-025-6038685 и в
Бобруйске по номеру 8-025-6027865.

Комедию «Операция «Ы» и другие приключения Шурика»
снимали в четырёх городах: Москве, Ленинграде, Баку и Одес-
се. На «Мосфильме» любят вспоминать историю, как Гайдай
раскритиковал фигуру Натальи Селезнёвой. Молодая актри-
са рассердилась на его замечание, и в качестве доказатель-
ства стройности своей фигуры сняла сарафан. Она не подо-
зревала, что операторам заранее была дана команда «Мо-
тор!», поэтому сцена с раздеванием выглядела на экране
очень естественно.
Сегодня сложно представить, но поначалу комедию «Кав-

казская пленница» по цензурным соображениям отправили
пылиться в архив. Фильму повезло, что одним из первых его
зрителей стал Леонид Брежнев. Ему показали комедию, на-
мекнув, что в ней есть крамольные моменты, порочащие честь
партийных лидеров. В частности, цензоры были недовольны
провокационной фразой: «А в соседнем районе жених украл
члена партии!». Но первое лицо государства юмор Гайдая
оценил, это и стало пропуском на широкий экран.
Идея «Бриллиантовой руки» пришла Гайдаю во время чте-

ния газеты. В «Правде» режиссёр нашёл статью о борьбе с
контрабандистами, которые вывозили за границу ценные
вещи в гипсе. Во время съёмок «Бриллиантовой руки» по
СССР прокатился слух, что Юрий Никулин умер. Виновницей
слуха стала горничная гостиницы, случайно увидевшая му-
ляж тела актера, накрытый простынёй. Его подготовили для
сцены, в которой Семён Горбунков падает из багажника «Мос-
квича», летящего на вертолёте. Пришлось срочно успокаи-
вать общественность и демонстрировать живого актёра.

В СССР пиво было куда забористее! Помнится, в 1979-м
мы выпили бутылку на троих, так воспитательнице пришлось
нас на руках выносить родителям

Заходит бабка в дом, видит, дед таблетку виагры режет на
четыре части.

— Ты что делаешь? Её целиком надо пить!
— А я, может, тебя просто поцеловать хочу.

Мужик прочитал объявление, что меняется 5-комнатная
благоустроенная квартира на жилплощадь любого размера.
Пришёл по адресу, открывает ему хозяин квартиры: «Здоро-
во, проходи, смотри». Осмотрел квартиру, она шикарная! Вдруг
мужик захотел в туалет, подошёл к двери, дёргает, а она не
открывается. Хозяин ему говорит: «Да ты свет включи, специ-
альное устройство сработает, тогда дверь сама откроется».
Мужик зашёл в туалет, сделал свои дела, а выйти не может,
дверь не открывается. Он в крик, а хозяин ему объясняет:
«Не паникуй, ты просто забыл за собой смыть!». Он смыл,
устройство сработало, дверь и открылась. Поражённый му-
жик спрашивает — Ты зачем такую отличную квартиру меня-
ешь? — Сам знаешь, дружище, как у нас бывает, то свет вы-
рубят, то воду отключат.

Врачи выяснили, что жить высоко — вредно для здоровья.
Дело в том, что для нормальной жизнедеятельности орга-
низма необходим определённый уровень магнитного поля
Земли. Если оно ослабевает, то у человека появляются серь-
ёзные проблемы со здоровьем.
Специалисты всесторонне изучили этот вопрос. Оказалось,

что выше 7-го этажа ослабление магнитного поля таково, что
оно негативно влияет на здоровье. Коэффициент ослабле-
ния не является санитарной нормой, но понижение поля в
два раза уже вредно.
Кроме того, врачи посчитали, как влияет на поле матери-

ал, из которого построен здание. Так, бетон ослабляет поле
примерно на 10%, кирпич — на 7%, а дерево всего на 1%.
Ослабленное геомагнитное поле вредит сердечнососудис-
той, нервной и иммунной системам, создавая организму до-
полнительные нагрузки.

ГОРЯЧАЯ ЛИНИЯ
ДЛЯ РОДИТЕЛЕЙ БОЛЬНЫХ ДЕТЕЙ

МИНУТКА ЮМОРА

НА КАКОМ ЭТАЖЕ ПОЛЕЗНО ЖИТЬ

МАЛОИЗВЕСТНЫЕ ФАКТЫ
О САМЫХ ПОПУЛЯРНЫХ
КОМЕДИЯХ ГАЙДАЯ
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